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Tjänstepersoner
Sara Wrethed, avdelningschef stadsutveckling
Cecilia Rivard, utredare och sekreterare i rådet
Nina Lindberg, landskapsarkitekt
Linette Holm, praktikant

Inbjudna
Viveca Jansson, miljöförvaltningen
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Laura Roselli (V), vice ordförande
Lisa Carlbom (MP)
Pelle Pettersson (S)

Sekreterare

~~\Il({_,~l¾06R_,
Ordförande

~~\;¼_U,l~)_/Cf(_
Justerare / l

Besök: Storforsplan 36, Farsta centrum
Post: Box 113, 123 22 Farsta
Tel växel: 08 508 18 ooo
E-post: farsta@stockholm.se
Hemsida: www.stockholm.se/farsta



R StockholmsV stad
Farsta stadsdelsnämnd
Miljörådet

Protokoll
2022-11-17

Sida 2 (4)

§ 1 Godkännande av dagordningen och val av
justerare och tid för justering
Dagordningen godkändes. Protokolletjusteras av ordföranden
och Ann-Louise Eberus onsdag den 23 november. Det anmäls
sedan vid stadsdelsnämndens kommande sammanträde.

§ 2 Åtgärdsförslag för biologisk mångfald
Viveca Jansson miljöförvaltningen

Miljö- och hälsoskyddsnämnden fick i KF:s budget 2020-2022 i
uppdrag att ta fram stadsdelsvisa åtgärdsförslag för biologisk
mångfald. Farsta var tillsammans med Skarpnäck och Enskede
Årsta-Vantör först ut med att utarbeta stadsdelsvisa
åtgärdsförslag, SÅF, och var klara till sommaren 2022.

SÅF:en är en vägledning och ett kunskapsunderlag för val av
åtgärder. Beslutet om SÅF:en innebär dock inte att det finns
finansiering för genomförande av åtgärder.

Åtgärderna ska fokusera på att exempelvis gynna
sammanhängande skog, minska trafikens barriäreffekter och öka
artmångfalden i gräsmarker och planteringar särskilt för
pollinatörer. SÅF:en innehåller kartor som visar platsspecifika
åtgärdsförslag. Vill man läsa mer om åtgärdsförslagen om
biologisk mångfald så hittar man SÅF:en på Stockholms
miljöbarometer:
https://miljobarometern.stockholm.se/content/Stadsdelsvist%20at
gardsforslag%20EAV%20Farsta%20Skarpnack.pdf

Ytterligare underlag finns i miljödataportalen som visar mätdata
och kartor från bland annat miljöförvaltningen:
https ://mi I j odataporta len. stockho Im. se

SÅF:en används för att ge stöd till vilka åtgärder som passar i
respektive miljö och vilka arter som gynnas. Det står
förvaltningen fritt att välja mellan olika åtgärder.

För allmänheten, företag med flera så finns publikationen
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Guideför biologisk mångfald att ta del av för att få kunskap och
inspiration:
https:Uparker.stockholm/siteassets/parker-och-natur/vaxter-och
djur/biologisk-mangfald/guide-for-biologisk-mangfald-webb-2022.pdf

En enkät som miljöförvaltningen har skickat ut till allmänheten
visar att biologisk mångfald och vatten är bland de viktigaste
frågorna för stockholmarna.

Några frågor följde efter Vivecas presentation. Hur arbetar
förskolorna med biologisk mångfald? Förvaltningen hänvisade
frågan till förskoleavdelningen. Betesdjur istället för maskiner?
Förvaltningen har gjort en utredning om betesdjur som visar att
det är en biologisk miljövinst och positiva sociala effekter men
till en hög ekonomisk kostnad. Viveca fick frågan vilka åtgärder
som hon tycker ska prioriteras i vårt område och hon föreslog
våtmarksprojekt och ängsslåtter.

§ 3 Miljödiplomering
Britta Gussander ordförande Gubbängens fritidsträdgårdar

Britta gjorde en tillbakablick till hur arbetet med anläggningen av
odlingslotterna började. Föreningen skrev efter några år en
motion om miljödiplomering till Föreningen Stor-Stockholms
koloniföreningar som organiserar föreningarna i Stockholms stad.
(Heter numera Stockholms Koloniträdgårdar). För att en förening
ska bli miljödiplomerad måste ett antal punkter uppfyllas.

• En miljögrupp ska bildas i föreningen
• Kriterier och förutsättningar ska gås igenom
• Årsmötesbeslut om inventering av området
• Kontakta Koloniträdgårdsförbundet (sammanslutning för

odlingsföreningar i hela landet)
• Områdesbeskrivning och checklista skickas till

Koloniträdgårdsförbundet
• Koloniträdgårdsförbundet besöker föreningen
• Samla poäng
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• Kontroll på området görs tillsammans med
koloniträdgårdsförbundet

• Efter 3 år kan föreningen höja diplomeringsnivån från
obligatorisk till brons och vidare till silver eller guld
genom att samla mer poäng

Gubbängens fritidsträdgårdar är diplomerade på guldnivå.

Övrigt om föreningen: Bikupor finns på området, problem med
många rådjur som äter upp skörden (viss avskjutning sker på
hösten) och det förekommer många stölder i området vilka alltid
polisanmäls. En del invasiva växter finns som lupiner och
kanadensiskt gullris.

§ 4 Övriga frågor
Inga övriga frågor.

§ 5 Nästa sammanträde
Punkten togs bort från dagordningen.

§ 6 Sammanträdet avslutas
Ordföranden avslutade sammanträdet.
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